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Det Grønne Udvalg er et udvalg under bestyrelsen, hvis overordnede formål er at levere detaljerede input 

til bestyrelsen angående de grønne fællesarealer samt input til budgetplanlægningen på hele det grønne 

fællesområde. 

 

Udvalget 

Mona Norup (stikvej 1), Per H. Sørensen og Kirsten Duus (stikvej 2), Hanne Østergaard og Anne-Marie 

Gehlshøj (stikvej 3), Kåre M. Lauritzen (stikvej 4) og Yvonne Pinholt (bestyrelsen). I anliggender i forhold til 

skoven, desuden Gorm Pedersen (skovgruppen). 

 

Udvalget har i forbindelse med 2024 budgettet afholdt 5 møder, herunder et årligt besigtigelsesmøde af 

grundejerforeningens grønne fællesarealer sammen med gartnerfirmaet JR Park. Her blev det forgangne 

års opgavevaretagelse gennemgået sammen med behov og ønsker for 2024. På den baggrund har JR Park 

udarbejdet et tilbudskatalog, der har dannet grundlag for den endelige prioritering af planerne for 2024.  
 

1. Indberetning og planer for udvalgets ansvarsområder 

1. De husnære fællesarealer vedligeholdes og veje og stier holdes farbare   

a) - Stikvejene passer fortsat de husnære fællesarealer og stier på stikvejenes såkaldte havedage og 

vil fortsat gennem JR Park blive aflastet for nogle få opgaver, som de af forskellige grunde har svært 

ved at overkomme på en tilfredsstillende måde.  

2. Træer og større bevoksninger beskæres 

a) - Udvalget har ønsket at ændre den hidtil gældende 3-årige beskæringsplan for større træer og 

buske og fremover at lade behovet komme an på årlige vurderinger. I år har udvalget prioriteret 

beskæring af de største og ældste træer i grundejerforeningen, hvor behovet efterhånden er 

påtrængende. De øvrige beskæringsplaner for 2024 er i hvert enkelt tilfælde nøje overvejet. 

b) Lindetræ alléen - JR Park er gjort opmærksom på, at Lindetræerne ved beskæring skal observeres 

for svagheder og råd. 

3. Nyplantning/nyanlæggelser, så det grønne udtryk bevares  

a) De små bede ved indkørslerne fra stamvejen - Udvalget prioriterer at give bedene et tiltrængt 

løft. Sidste år  blev bedene ved  stikvej 2 genoprettet og nyplantet, i år vil det samme ske på stikvej 

1. Genopretning af bedene ind til de to øvrige stikveje vil følge de næstkommende år.  

b) På stikvej 1 fældes og opgraves to Rønnetræer ud for nr. 28 og 30. Nytilplantning af 2 

Paradisæbletræer af typen Golden Hornet. Stikvejen sætter en pæl i jorden for placeringen. 

c) Nyanlagt bed - På stikvej 3 vil området foran de tre el-gravsten v/ nr. 146 blive tilplantet med 

lavtvoksende buske. 

4.  Områderne omkring stamvejen, boldbanerne og skoven vedligeholdes og udvikles, så det 

samlede område fremstår harmonisk 

a) Bevoksningerne langs stamvejen - Ligesom sidste år ønsker udvalget at påpege, at den forreste 

bevoksning der løber langs stamvejen  gennem årene har udviklet sig til et vildnis, der er bekostelig 

at vedligeholde og alligevel vanskelig at holde nede.  

Udvalget arbejder på en alternativ løsning og et forslag om at erstatte den forreste bevoksning på 

stamvejen med en række vildrose buske, der skal løbe langs hele stamvejen. Udvalget forestiller sig 

typer af  vildrose med en højde på ca. 1 m, der er robust og nogenlunde vedligeholdelsesfri, gerne 

flere typer og farver, der kan matche hinanden i vækst og pasning. Udvalget vil konsultere JR Park 



for typer af vildroser og tilbudsgivning på selve anlægsarbejdet samt udarbejde en 

implementeringsplan. 

b) Skovens område - Skovgruppen peger på behovet for at få en teknisk vurdering af skovens træer 

og deres robusthed over for tidens voldsomme mængder regn og kraftige storme. Udvalget 

anbefaler at få en skovtekniker til at besigtige skovens tilstand. 

Vedr. skrot og affald i skoven, anbefales det at bestyrelsen henvender sig til andelsboligforeningens 

kontaktpersoner, som vi kan gå i dialog med. Udvalget er desuden i gang med at afklare, hvor 

skellet mellem grundejerforeningen og andelsboligforeningen går. 

c) Vision og ideoplæg om nyplantning af træer i grundejerforeningen - Udvalget har en vision om at 

genskabe den allé af træer, der engang var grundejerforeningens særkende, der oprindeligt løb i en 

akse langs Ibsgårdens hovedsti i øst/vestgående retning. Hen over årene er mange af træerne 

imidlertid blevet for store, er blevet fældet, eller gået ud. Det er ideen at genetablere  træerne over 

nogle år med inddragelse af stikvejene og de nærmeste naboer for den endelige placering. Kåre vil 

præsentere princippet bag planen på generalforsamlingen (GF) suppleret med billeder og historik 

med opfordring til stikvejene om at afklare den endelige placering af træerne.  
 

2. Budgetkommentarer 

Fordeling af udgifter på arbejdsområder inkl. moms År 2022 År 2023         År 2024 

Årlig aflastning stikvejene 30.500     30.500  28.000 

Årlig vedligehold skovens område og stamvejen 41.750 46.750 34.250 

Beskæringer af buske og træer 12.500 38.000 45.250 

Bortkørsel af affald 13.125 15.625 16.875 

Nyanlæggelser 0 4.250 14.250 

Totaludgift inkl. moms 97.875 135.125 138.625 

 

Tabellen over årsoversigten 2022-2024 viser fordelingstallene af det grønne område i udvalgets periode.  

o Den årlige aflastning af stikvejene, der i 2022 blev indført som et nyt initiativ viser, at udgiften hertil 

udgør mellem 20 og 30% af grundejerforeningens samlede grønne udgifter. 

o Vedligeholdelse af skovens  område og stamvejen udgør sammen med beskæringer langt den 

overvejende del af det grønne budget. Træerne i hele grundejerforeningen har gennem årene 

vokset sig store og kræver jævnlig beskæring. Udvalget forsøger at afbalancere budgettet så 

udgifter til beskæringer fordeles jævnt hen over årene.  

o Udvalgets medlemmer har i kraft af deres rolle som stikvejsformænd i årets løb formået at 

'opsnappe' stikvejenes ønsker til grønne initiativer og har så vidt muligt integreret dem i budgettet. 

Udvalget forventer, at individuelle grønne ansøgninger fra stikvejene til GF fremover vil blive stærkt 

begrænset. 
 

3. Vedhæftede bilag til planerne for 2024  

o Excel regneark med de prioriterede opgaver for de enkelte stikveje og de grønne fællesområder. 

Regnearket er udarbejdet som input til bestyrelsens budgetplanlægning for 2024.  

o Oversigtskort med opgavebeskrivelser for aflastning på hver af stikvejene. Kortene viser desuden 

grøn vedligehold på stamvejen og skovens område.  

o Vision og ideoplæg for nyplantning af træer i grundejerforeningen 

Tilgængeligt på grundejerforeningens hjemmeside vil blive: Oversigtskortet over grøn vedligeholdelse,  

Kommissoriet, Vision og ideoplæg for nyplantning af træer og udvalgets årlige Indberetning til 

bestyrelsen. 

 

Det grønne udvalg 


